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Câciu: Aceasta tinta de reducere a cheltuielilor cu bunuri si servicii este în

continuare jalon, ca la PNRR

Reducerea cu 10% a cheltuielilor cu bunuri si servicii nu este un efort pentru operatorii de credite, în

contextul în care toata tara face un efort sa treaca peste aceasta situatie, iar tinta ramâne un jalon, ca la

PNRR, a declarat ministrul Finantelor, Adrian Câciu, la finalul sedintei de Guvern.

 

"Obiectivele de investitii trebuie pastrate si mai ales trebuie realizate. Masurile care au venit în sprijinul economiei

si cetatenilor, din pachetul Sprijin pentru România, pachetele 1 si 2, din pachetul de energie, trebuie finantate.

Acestea sunt prioritati. Acum, modul în care anumite ministere vor primi si alti bani în plus, evident tine cont de

tot ce înseamna executia bugetara la momentul sase luni. Mai mult decât atât, o reducere de bunuri si servicii a fost

deja spusa de atâtea ori. Nu cred ca este un efort pe care operatorii de credite sa nu poata sa-l faca, în contextul în

care toata tara face un efort sa treaca peste aceasta situatie. Mai mult decât atât, am fost si eu, clar, a fost si

prim-ministrul: România va pastra tintele de deficit", a spus Câciu.

 

Întrebat daca ar putea vreun minister sa se gaseasca pe lista de exceptii de la masura reducerii cu 10% a

cheltuielilor cu bunuri si servicii, el a raspuns: "De ce ar trebui sa se regaseasca?(...) Haideti sa vedem rectificarea.

Aceasta tinta este în continuare jalon, ca la PNRR".

 

Totodata, ministrul Finantelor a subliniat ca cea mai mare parte dintre ministere au reusit sa taie 10%, iar cele n-au

reusit vor reusi.

 

"Pâna închidem rectificarea bugetara, cu siguranta angajamentele pe care ni le-am luat de la Guvern vor fi

îndeplinite de catre toata lumea", a punctat acesta, adaugând ca vor fi ministere care vor reduce cu mai mult de 10

% si nu neaparat pe capitolul bunuri si servicii, dar fara a afecta capitolul de investitii.

 

Pe de alta parte, întrebat daca sunt disponibili banii ce trebuie transferati furnizorilor de energie, în baza

Ordonantei 27/2022, Adrian Câciu a semnalat ca, în primul rând, este asteptata analiza fundamentata a unei

estimari, deoarece la momentul deciziei privind acest act normativ estimarea cu care s-a venit a fost de noua

miliarde lei, pe tot anul.

 

"Daca în fiecare etapa venim cu tot felul de estimari....Rectificare nu se construieste decât pe cifre concrete, iar

banii vor fi pusi la rectificare asa cum sunt stabiliti în baza analizelor pe care le facem si noi si cu care, împreuna

cu Ministerul Energiei, ajungem la un consens, bani reprezentând facturi care vin la plata. Şi sunt sume certe si

exigibile, nu estimari care se schimba de pe o saptamâna pe alta", a precizat ministrul Finantelor.

 

Totodata, el a mentionat ca în ceea ce priveste banii pentru plata în avans a subventiilor pentru fermieri si pentru

despagubiri, exista analiza de la Ministerul Agriculturii si este luata în calcul pe partea aceasta de prima rectificare.
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